
 

  

 

 

 

 

 

Besvarelse af spørgsmål 142 alm. del stillet af Europaudvalget den 

27. februar 2014 efter ønske fra Pernille Skipper (EL). 

 

Spørgsmål 142: 

Ministeren bedes redegøre for, om man forventer, at dansk deltagelse i en 

europæisk patentdomstol vil medføre, at der vil gælde flere patenter i 

Danmark end tilfældet er i dag. 

 

Svar: 

Indledningsvist vil jeg gerne præcisere, at patentreformen ikke indføres 

med tilbagevirkende kraft. Det vil sige, at de europæiske patenter, der ik-

ke er valideret i Danmark i dag, ikke med patentreformen bliver gyldige i 

Danmark. Der er heller ikke tale om, at de nugældende europæiske paten-

ter bliver konverteret til enhedspatenter. 

 

I starten af 2014 var der omkring 50.000 patenter, der var gyldige i Dan-

mark (både nationale danske patenter og europæiske patenter valideret i 

Danmark).  

 

Hvor mange enhedspatenter, der kommer i fremtiden, afhænger blandt 

andet af udvikling og innovation samt de gebyrer, der skal betales for det 

kommende enhedspatent. 
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